

OPI-yhteistyöryhmän perustamiskokous

Muistio Henna Koskimäki, kaksi teknistä korjausta Pekka Linna)

Aika: 3.6.2014 klo 10.00-12.00

Paikka: Tampere, TTY, Festia-rakennus, Kappelisali

Paikalla:

Esko Ala-Peijari, AAPA

Matti Hartikainen, AAPA

Ari Hovila, FUCIO

Ilmari Hyvönen, OKM (ac-yhteydellä)

Anna Johansson, Aalto yliopisto / OHA

Kati Kettunen, HY / OHA

Henna Koskimäki, TTY, sihteeri / OHA

Pekka Kähkipuro, FUCIO

Päivi Lignell, Synergiaryhmä

Kirsi Lindfors, TTY / OHA

Hannele Markkanen, HY / OHA

Mikko Markkola, TaY / OHA

Kirsi Munck, Aalto yliopisto / OHA

Johanna Naukkarinen, LUT / OHA

Markku Närhi, FUCIO

Tuomas Orama, AAPA

Päivi Pakkanen, HY / OHA

Juha-Pekka Pihlajakoski, Synergiaryhmä

J-P Pispala, FUCIO

Tapio Rimpioja, Metropolia amk, AOHA

Tuomo Rintamäki, AAPA

Teemu Seesto, FUCIO

Ilkka Siissalo, FUCIO

Merija Timonen, LY / OHA

Marko Wilen, AOHA

Kuno Öhrman, FUCIO

Muistio

1. Kokouksen avaus

Oha-forumin puheenjohtaja Kirsi Lindfors avasi kokouksen klo 10.05.

2. Kokouksen puheenjohtajan ja sihteerin valinta.

Valittiin kokouksen puheenjohtajaksi Kati Kettunen ja sihteeriksi Henna Koskimäki.

3. Esittäytymiskierros

Paikalla olijat esittelivät itsensä.

4. OPI-yhteistyöryhmän tavoitteet ja tehtävät vuosille 2014-2015.

Kati Kettunen on toiminut valmistelevan OPI-yhteistyöryhmän puheenjohtajana ja hän esitti havaintoja valmistelutyöstä. Ryhmälle on ollut tärkeää keskinäisen ymmärryksen hakeminen opintohallinnon ja tietohallinnon välille. Valmistelua on hämmentänyt samaan aikaan CSC:n ohjauksen valmistelutyö OKM:ssä, kun on pohdittu tämän ryhmän vaikuttamismahdollisuuksia siihen, millaisia palveluja CSC OKM:ltä ostaa. Ryhmän toiminnassa, tavoitteissa ja tehtävissä ei kaikki ole vielä kristallinkirkasta, mutta työ jatkuu perustettavan varsinaisen OPI-yhteistyöryhmän

toimesta. Ilmeistä on koko ajan ollut tarve näiden neljän verkoston keskusteluyhteyden löytymiselle.

Pekka Linna esitteli valmistelevan ryhmän tuotoksia ja tuloksia. Pekan esitys muistion liitteenä 1.

Keskusteltiin Opetushallituksen roolista perustettavassa ryhmässä. Valmisteleva työryhmä näki, että yhteistyö Opetushallituksen suuntaan on niin tärkeä, että se päätettiin kutsua mukaan ryhmään. Heiltä ei ole vielä lopullisesti nimetty jäsentä, mutta todennäköisesti yksi henkilö on tulossa jäseneksi ryhmään. Kirjastot ja muitakin sidosryhmiä on tässä vaiheessa jätetty vielä kutsumatta, mutta kaikkia tarpeellisia tahoja voidaan kutsua mukaan myöhemmin miten parhaaksi nähdään. Rakenne voisi olla ohjausryhmä + laajempi ryhmä = koko verkosto.

Keskusteltiin, kuinka konkreettista toimintaa tämä ryhmä tulee tekemään. Päädyttiin siihen, että jonkinlainen välimalli voisi olla hyvä: haalii kasaan ja luo aktiivisesti yhteistyökuvioita. Pitää uskaltaa myös johtaa ja kerätä ihmiset yhteen tekemään asioita. Johtajuus haettava uskottavuudella eikä direktio-oikeudella. Ryhmä käynnistää aktiivisesti aloitteita ja/tai toimenpiteitä ministeriöihin, verkostoihin ja päättäjiin päin.

5. OPI-yhteistyöryhmän perustaminen.

Päätettiin perustaa opintohallinnon ja tietohallinnon verkostojen yhteinen OPI-yhteistyöryhmä. Ryhmään liittyy myöhemmin jäseneksi myös Opetushallituksen edustaja.

Ryhmän jäsenet:

AOHA: Tapio Rimpioja ja Marko Wilen

FUCIO: Markku Närhi ja Teemu Seesto

AAPA: Tuomas Orama ja Matti Hartikainen

OHA: Kati Kettunen ja Eva Raudasoja (Henna Koskimäki)

CSC:n koordinaatituki: Pekka Linna

Tavataan ensin siten, että sekä varsinaiset että varajäsenet ovat paikalla + synergiaryhmän puheenjohtajisto. Pekka Linna lähettää kokousaikaehdotukset.

6. Synergiaryhmän esittely.

Juha-Pekka Pihlajakoski esitteli lyhyesti Synergiaryhmän toimintaa. Juha-Pekan esitys muistion liitteenä 2.

7. Loppuvuoden agendat CSC:lle.

Ilmari Hyvönen esitteli loppuvuoden agendoja CSC:lle. Ilmarin esitys muistion liitteenä 3.

Päätettiin kutsua Antti Mäki uuden OPI-yhteistyöryhmän kokoukseen syksyllä esittelemään VIRTAA.

Kokonaiskuvan kuvaaminen osapuolille on tärkeää ja tietomalliasiat pidetään ajan tasalla ja visio tulevasta ja yhteisen kuvan rakentaminen siitä mihin ollaan menossa, olisi tärkeää. Miten tästä päästään niihin konkreettisiin asioihin on hyvä kysymys. Kirkas tulevaisuuden kuva kun on muodostettu, päästään toivottavasti konkreettiseen tekemiseen.

Miten OKM toivoo tietoa tulevan vuoden sopimukseen? - Ryhmänä olisi hyvä lähettää, (mutta saa myös jokainen erikseen).

8. Tietosuojakäytännösääntöjen luonnoksen kommentit.

Anna Johansson esitteli tietosuojakäytännösääntöjen luonnosta sekä siihen tulleita kommentteja. Annan esitys korkeakouluilta tulleesta palautteesta liitteenä 4. Tietoturvaohjeet järjestelmien näkökulmasta olisi hyvä tehtävä uudelle yhteistyöryhmälle.

9. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 12.10.